

Til beboerne

Afdeling 7721, Schaubparken

Referat ordinært afdelingsmøde

Onsdag den 4. februar 2026 kl. 17.00

Mødet afholdes Fælleslokalet Schaubparken, Schaubparken 53, 6700 Esbjerg

Dagsorden:

1. Valg af:

- a. dirigent**
- b. referent**
- c. stemmeudvalg**

Charlotte Snedker Poulsen fra DAB blev valgt som dirigent og takkede for valget. Herefter konstaterede hun, at mødet var lovligt indvarslet i henhold til selskabets vedtægter. Mødet blev herefter erklæret lovligt og beslutningsdygtigt.

Dagsordenen blev godkendt.

Maria Skøtt fra Bolig Syd Vest og Bestyrelsesmedlem Sarah Clausen Bang blev valgt som referenter.

Stemmeudvalg blev nedsat af: Bjarne Dahl, Maria Skøtt og Peter Ambs-Thomsen.

2. Fremlæggelse af beretning for perioden siden sidste ordinære afdelingsmøde

Schaubparken har nu været i drift 1½ år, og vi er nået langt. Vi har i Bestyrelsen arbejdet hårdt for at gøre alle glad og lave en masse arrangementer, så som;

- Fællesspisning med sang og lækker mad
- Kaffe hygge dage

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 2 af 16

- Leif og Birgittes eftermiddags hygge med Banko

Ja, der blev også tid til julehygge, alt sammen for at styrke det sociale fællesskab blandt beboere.

Der har været problemer med måger, hvor flere af os har været vågne en del nætter pga. larm fra dem. Vi har nu fået noget udstyr på tagene som skulle afhjælpe dette.

Vores orangeri er blevet færdig med lys og møbler. Kan forstå at det er blevet taget godt imod. Vi vil gerne opfordre til at man pakker en madkurv og holder en picnic deroppe, når vejret tillader det. Orangeriet ligger i opgang nr. 35, hvor alle kan komme ind med deres brik. Orangeriet ligger på 4. sal, hvor man går til venstre når man kommer op på korrekte etage.

Vi er også begyndt at sætte nye blomster op rundt omkring, dette er et 2 års projekt, pga. økonomi. Når projektet er færdigt, kommer det til at pynte godt på vores område.

Vi fik pyntet op til julen 2025 i beboerlokalet samt juletræ i gården, til stor glæde for både voksne og børn. 2025 blev året for vores først julekonkurrence hvor jer beboere skulle pynte jeres altaner. Det er dejligt at se folk var med på ideen, som vi forventer at gentage i år.

Vi har desværre oplevet at dem fra nr. 22 er begyndt at holde på vores p-pladser efter de har fået p vagt. Bestyrelsen og driften har prøvet at få dem til at forstå det ikke er en god idé at de bruger vores p-pladser. Da det ikke er lykkedes at nå igennem har vi derfor bestilt nogle skilte der fortæller at det er vores p-pladser. Skiltene tager en del tid at lave og sætte op, hvilket også er derfor vi anbefaler at vi siger ja tak til p-vagt på vores område.

Jeg vil gerne her til sidst sige tak til Driften og kontoret i Varde samt DAB, for vores gode samarbejde.

En stor tak til aktivitetsudvalget, og ikke mindst Lise for hendes store arbejde med fællesspisning samt udlejning af beboer lokale og værelser.

En stor tak til hele bestyrelsen for jeres store arbejde.

Til slut en stor tak til alle jer beboere for jeres gode tilslutning til alle vores arrangementer.

Beretningen blev taget til efterretning

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 3 af 16

3. Fremlæggelse af afdelingens årsregnskab, for perioden 1. juli 2024 til 30. juni 2025.

Afdelingens første regnskab er for 18 måneder og er for perioden 1. januar 2025 til 30. juni 2026.

Der er derfor ikke noget regnskab at fremlægge i år.

4. Godkendelse af afdelingens driftsbudget for perioden 1. juli 2026 til 30. juni 2027

Budgettet ligger op til en huslejestigning på 4,40 %. Dette skyldes bl.a.;

- Højere renteudgifter
- Renovationsudgifter i Esbjerg kommune er steget
- Forsikringer er blevet dyrere
- Bidrag til DAB er steget
- Renholdelse dækker over flere ting. Der er sket en ændring i bogføringspraksis. Udgifterne til viceværter er steget med 3 % samt en stigning på udgifter til de grønne områder.
- Der er fald i energiudgifter

Kommentar/spørgsmål:

- ***Spørgsmål: Må man lave huslejestigning på mere end 2% i de første år i nybyggeri?***
- ***Svar: Ja, det må man gerne. Beboermødet bestemmer budget.***

Budgettet blev Godkendt med håndsoprækning med et markant flertal.

5. Indkomne forslag

5.1:

Hermed forslag til bedre nummerering i Schaubparken, grundet at jeg to gange forgæves har ventet på en taxa som ikke kunne finde nummer 31, ligesom jeg umiddelbart efter indflytning i juni havde flere gæster som ikke kunne finde nummer 31

Ind mod det grønne areal er der fine stor numre ved opgange, men bygningen fra nummer 25-33 er der blot det lille nummer ved vore navne skilte, de er

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 4 af 16

meget små og nogle delvist skjult bag de mure som det er langs bygningen, hvilket jeg finde utilstrækkeligt, håber det kan gøres bedre. (Hanne Kristensen)

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Der er sat store skilte op med opgangsnumre, så burde det ikke være nok.**
- **Kommentar: Det kan på ydersiden være svært at orientere sig.**
- **Kommentar: I starten var det et virvar af numre. Det har været svært i en opstartsfase, men det burde være nemmere nu.**
- **Kommentar: Det er ikke alle GPS'er der kan finde rundt i hvor de forskellige numre er her i området.**
- **Kommentar: Hvis ambulancer ikke kan finde rundt, så burde det udbedres, så det er til at finde rundt.**

Det blev besluttet ved håndsoprækning med markant flertal at Bestyrelsen og driften arbejder videre med forslaget.

5.2.:

Plexi plader i cykelskure

På sidste afdelingsmøde blev det besluttet, at der skulle opsættes plexi plader i cykelskurene. Dette er ikke en udgift, der for nuværende er indregnet i driftsbudgettet. Der er indhentet et tilbud på opgaven der lyder på 187.500 kr. Dette alene vil betyde en huslejestigning på 1,60 % pr. lejemål. Ønsker afdelingen stadig at der arbejdes videre med forslaget? (Bestyrelsen)

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Det er en voldsom huslejestigning, når man ikke selv gør brug af cykelskuret.**
- **Kommentar: Selvom man lukker 3 sider af, så vil der stadig kunne komme vand, sne og lignende ind til cyklen.**

Med håndsoprækning blev det besluttet, med markant flertal, at der ikke arbejdes videre med forslaget. Forslaget falder.

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 5 af 16

5.3:

I forbindelse med det kommende afdelingsmøde ønsker jeg at fremsætte et forslag, som eventuelt kan behandles på mødet den 4. februar.

Jeg ønsker at fremsætte forslag om etablering af et aflåst cykelskur i afdelingen.

Baggrunden er, at mange beboere i dag har, og investerer i – elcykler, som desværre er særligt udsatte for tyveri. I mange andre boligområder er aflåste cykelskure allerede standard.

Derudover ses det, at flere beboere placerer cykler i svalegangene eller må bære dem ind i lejlighederne, hvilket medfører snavs og gener i fællesarealerne – særligt i perioder med sne, slud og salt. (Özge)

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Der er en tro på at det bliver en meget dyr løsning, men det kan ikke besluttet uden at komme på endnu et afdelingsmøde.**
- **Kommentar: Hvis vi begynder på dette, hvor skal det så ende? Skal vi også lave garager?**
- **Kommentar: Det er ikke lavet oprindeligt fordi pengene ikke er prioriteret til at kunne række til dette, men er derimod brugt på f.eks. beboerlokale til det sociale.**

Med håndsoprækning blev det besluttet, med markant flertal, at der ikke arbejdes videre med forslaget. Forslaget falder.

5.4:

Man er ikke tryk ved nuværende cykelskure. Hvad hvis man bor på svalegangen og har el.scooter. Man kan ikke få den sig med op. Det var bedre den var bag lås og slå. (Kurt Søndergaard)

Kommentar/spørgsmål:

- **Ingen**

Med håndsoprækning blev det besluttet, med markant flertal, at der ikke arbejdes videre med forslaget. Forslaget falder.

5.5:

Ladning af crosser

Kan man evt. fjerne nogle cykelstativerne, så man har mulighed for og komme helt ind og holde. Så man kan nå op til ladestik, og ikke skal falde over cykelstativ, når man er dårligt gående.

Har svært ved og nå op til ladestik, de der er cykelstativ, og ikke kan komme helt tæt på med crosser. (Ellen Margrete Hansen)

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Forslaget er godt, men man skal være opmærksom på hvilke cykelstativer man fjerner.**
- **Kommentar: Kan det være nede bagved hvor man fjerner nogle cykelstativer, da de ikke bruges særlig meget.**
- **Kommentar: Når man ikke er så høj, så kan det være svært at nå stik-kontakterne og det kan være svært at komme til for cykelstativerne.**
- **Spørgsmål: Kan man lave strøm nede i skurerne bagerst?**
- **Svar: Ja, det kan vi kigge på.**
- **Spørgsmål: Kunne det være en idé at lave en dag med cykeloprydning?**
- **Svar: Ja, det kan vi godt undersøge.**

Med håndsoprækning blev det besluttet, med enighed, at Bestyrelsen og Driften arbejder videre med at etablere pladser til elscooter i skuret i området mod den nordlige parkeringsplads.

5.6:

Flagstang

Bestyrelsen foreslår at vi opsætter flagstang. Flagstangen vil skulle opsættes i området mellem fælleshuset og nr. 5 (der hvor der også står æbletræer). Til daglig vil der hænge et Bolig Syd Vest flag, men der vil være mulighed for at hejse Dannebrog i stedet.

Forslaget vil have en økonomisk betydning for afdelingen på ca. 9.000 kr. samt udgift til flag. (Bestyrelsen)

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Det kan være svært at se formålet med et flag.**

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 7 af 16

- **Spørgsmål: Hvis det vedtages hvordan får man så hængt flag op?**
- **Svar: Stemmes forslaget igennem finder bestyrelsen en løsning.**
- **Spørgsmål: Kan man finde en anden placering, så den ikke generer for udsigten.**
- **Svar: Der er begrænsninger for hvor vi kan sætte den op, da den skal kunne ligges ned.**
- **Spørgsmål: Kan man sætte andre flag op?**
- **Svar: Det er udelukkende Dannebrog og Bolig Syd Vest flag**
- **Spørgsmål: Vil det betyde en huslejestigning?**
- **Svar: Nej, forslaget kan udføres uden en huslejestigning.**

Forslaget blev sendt til skriftlig afstemning.

51 stemmer for

43 stemmer imod

4 ugyldige

5 blanke

Forslaget er stemt igennem og der arbejdes videre med forslaget.

5.7:

Lås på vores Molok.

22 bruger vores Molok det meste af tiden. (Joan Jørgensen)

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Der er sat magneter på lågerne for at de ikke flyver op.**
- **Kommentar: Der er en idé om at noget af udfordringen kan skyldes at deres egne er svære at komme noget i.**
- **Kommentar: Der er tit fyldt ovre i nr. 22's egne molokker.**
- **Kommentar: Driften og bestyrelsen har kigget på det og der må forventes en markant udgift. Det kan ikke indarbejdes i budget 2026/2027. Man må også forvente øgede renholdelsesudgifter.**
- **Spørgsmål: Peter fortæller at han sidder i grundejerforeningen, og foreslår at rette henvendelse til grundejerforeningen omkring udfordringen.**
- **Svar: Der er rettet henvendelse til ejerne af nr. 22.**

Forslagsstiller trækker forslaget og det blev ikke sat til afstemning.

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 8 af 16

5.8:

Låge ved trappe ved nr. 49.

Kan der sættes en låge i ved den stejle trappe ved nr. 49?

Det er pga. børn, der leger ved siden af i sandkassen. (Margit Jensen)

Kommentar/spørgsmål:

- ***Kommentar: Hvis der stemmes for forslaget, laves det til begge kældernedgange.***

Med håndsoprækning blev det besluttet, med enighed, at Bestyrelsen og Driften arbejder videre med opsætning af låger ved begge trappenedgange.

5.9:

Leje af værelser.

Leje af værelser nedsættes med priser til 300 kr. pr . døgn og 500 kr. for 2 døgn.

Det er en god ide for at få flere til at leje værelserne.

Ingen udgifter, kun flere indtægter ved flere udlejninger. (Runa Andersen)

Kommentar/spørgsmål:

- ***Kommentar: Priserne afspejler at der skal være til vedligehold, udskiftning samt at lokalerne ikke skal give en huslejestigning.***

På grund af tæt afstemning ved håndsoprækning, 33 for og 28 imod, sendes forslaget til skriftlig afstemning.

Med skriftlig afstemning var der;

49 stemmer for forslaget

40 stemmer imod forslaget

1 ugyldig stemme

6 blanke stemmer

Det besluttes at priserne sættes ned.

5.10:

P-vagtordning

Bestyrelsen foreslår at der indføres p-vagt ordning i afdelingen. Bestyrelsen ligger op til at der indgås en aftale med UnoPark.

Forslaget udgør ikke en økonomisk udgift for afdelingen, men skal derimod have til formål at afhjælpe de parkeringsvanskeligheder der er opstået. (Bestyrelsen)

Der er arbejdet på en p-vagtordning til vores p-pladser. Der forelægger et udkast til en aftale med UnoPark, hvor der vil være en mobil-løsning (app). Der vælges en mobil-løsning da dette er omkostningsneutralt for afdelingen.

Der er i aftalen 1 bil pr. bolig.

Der er mulighed for at udstede op til 2 gæsteparkeringer i 6 timer pr. døgn pr. nummerplade.

Hjemmeplejen samt håndværkere, i et bestemt tidsrum, og medarbejder med tilknytning til Bolig Syd Vest er undtaget.

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: P-pladserne er jo målrettet beboerne og ikke gæster.**
- **Kommentar: Kunne det tænkes at udfordringen med manglende p-pladser og ladepladser afhjælpes hvis der kommer p-vagt.**
- **Kommentar: Der er brugt rigtig mange timer på denne aftale. Og hvis man lejer gæsteværelserne, så følger der parkeringskort med til værelserne.**
- **Kommentar: Ovre ved. Nr. 22 må man holde og lade i 4 timer jf. skiltning.**
- **Kommentar: I andre afdelinger er der også mangel på parkeringspladser, og her må man så også holde i nærområdet.**
- **Kommentar: Da det er en mobil løsning, vil bestyrelsen holde én eller flere aftner/eftermiddage, hvor de i fælleslokalet hjælper beboerne med at sætte løsningen op.**
- **Kommentar: Det kan være svært for dem der er dårligt gående at parkere i nærområdet.**
- **Kommentar: Vi har i øjeblikket flere handicapparkeringer end der er lovpligtigt.**

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 10 af 16

- **Spørgsmål: Hvor skal man parkere hvis man har 2 biler?**
- **Svar: Bil nr. 2 vil skulle parkeres andetsteds. Der er ikke til afdelingen tilknyttet parkeringspladser nok til 2 biler pr. bolig. Der er 122 p-pladser, byggetilladelsen siger 107 brugbare parkeringspladser, da der skal være grønne parkeringspladser (dem med træer på). Og de grønne p-pladser kan ifølge byggetilladelsen ikke nedlægges.**
- **Spørgsmål: Hvad med gæsteparkering ud over de 6 timer?**
- **Svar: Her henvises gæster til at parkere i nærområdet.**
- **Spørgsmål: Hvorfor skal der tages hensyn til håndværkere?**
- **Svar: Det er kun håndværkere der skal lave noget i vores byggeri, og ikke dem der er tilknyttet byggepladsen.**
- **Spørgsmål: Vil det være muligt at forlænge gæsteparkeringen til f.eks. 8 eller 12 timer?**
- **Svar: Det er ikke muligt i aftalen som den ser ud nu.**
- **Spørgsmål: Vil det være muligt i denne aftale også at gøre så man skal lade for at holde på ladepladserne.**
- **Svar: Nej, det kan vi ikke, da pladserne kun er forbeholdt el-biler.**
- **Spørgsmål: Må man ikke holde ved Løvbjerg i flere timer hvis man lader?**
- **Svar: Nej, det må man ikke.**
- **Spørgsmål: Hvad lyder størrelsen på en parkeringsafgift på?**
- **Svar: Afgiften koster i øjeblikket 910 kr., hvor de 30 % tilfalder afdelingen.**
- **Spørgsmål: Gives der en afgift hvis man holder uden for stregerne.**
- **Svar: Ja, man skal holde efter de gældende parkeringsregler.**
- **Spørgsmål: Skal man registrere hver gang man parkerer?**
- **Svar: Beboeren skal kun registreres 1 gang, men gæster skal registreres hver gang.**
- **Spørgsmål: Får man en fast parkeringsplads med denne løsning?**
- **Svar: Nej, det vil ikke være muligt at få en fast parkeringsplads.**
- **Spørgsmål: Kan aftalen tilpasses løbende?**
- **Svar: Ja, men så skal det på et afdelingsmøde.**
- **Spørgsmål: Hvordan sikre man at bilen rent faktisk tilhører boligerne.**
- **Svar: Ved oprettelse i app verificeres det at bilen tilhører boligen.**
- **Spørgsmål: Hvad skal man gøre hvis man får mere end 2 gæster pr. gang?**
- **Svar: Alt ud over 2 må holde i nærområdet.**

Forslaget blev sendt til skriftlig afstemning.

Der var 87 for forslaget, 11 imod forslaget og 1 blank stemme.

5.11:

P-plads problemer

Kommer man sent hjem kan man ikke finde en p-plads. (Tonny Mathiasen)

Forslagsstiller trækker forslaget og det blev ikke sat til afstemning.

5.12:

Manglende parkeringspladser – P-vagt.

Vi kan ikke få en p-plads (Joan Jørgensen)

Forslagsstiller trækker forslaget og det blev ikke sat til afstemning.

5.13:

Slette bedene ved p-pladsen mod nord

Kan man slette bedene for flere p-pladser?

Handikappladser altid optaget. (Margit Jensen)

Kommentar/spørgsmål:

- ***Spørgsmål: Kan man slette bedene til fordel for parkeringspladser?***
- ***Svar: Nej, det kan man ikke, da vi jf. byggetilladelsen skal have grønne p-pladser.***

5.14:

For få handikappladser

Kan der etableres flere handikappladser?

Handikappladser altid optaget. (Margit Jensen)

Kommentar/spørgsmål:

- ***Kommentar: Der er et håb om at parkeringsvagt løser udfordringen.***

Forslagsstiller trækker forslaget og det blev ikke sat til afstemning.

5.15:

Handicap parkering - parkering

Da der er rigtig mange, der har handicap kort, mangles der mange parkering pladser til dem. Kommer man hjem efter kl. 19.30 er der ingen p-pladser at få. Kommer man sent hjem kan man ikke finde en p-plads. Der er heller ikke tænkt p-pladser til gæster i beboerhus.

Mangel på parkering (Joan Bennedsen og Flemming Jensen)

Kommentar/spørgsmål:

- ***Kommentar: Der er et håb om at parkeringsvagt løser udfordringen.***

Forslagsstiller trækker forslaget og det blev ikke sat til afstemning.

5.16:

Legepladsudvalg

Bestyrelsen foreslår, at der nedsættes et legepladsudvalget. Udvalget skal have til formål at afdække ønsker til kommende legeplads inden der arbejdes videre med planlæg samt fondssøgning. Bestyrelsen udpeger en samarbejdsperson til at sidde i udvalget sammen med beboere.

Forslaget er uden økonomisk betydning for afdelingen. (Bestyrelsen)

Kommentar/spørgsmål:

- ***Kommentar: Bestyrelsen stiller med et medlem som en del af legepladsudvalg.***
- ***Kommentar: Opfordring til at man kontakter dem man kender og henvender sig til bestyrelsen.***
- ***Kommentar: Der kan hentes inspiration i Dansk Legeplads Selskab.***

Tilmelding til legepladsudvalg: 35.4.3, 35.1.6

Legepladsudvalget blev nedsat og består af

Bestyrelsesmedlem Sarah Clausen Bang samt Schaubparken 35.4.3 og 35.1.6

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 13 af 16

6. Valg af formand for afdelingsbestyrelsen for 2 år
Brian Lykke Pedersen blev valgt til 2027

7. Valg af medlemmer til afdelingsbestyrelsen for 2 år
Inge Lise Jensen – Genvalg ønskes
Sarah Clausen Bang – Genvalg ønskes

Bent Jensen – Ingen valghandling (valgt til 2027)
Hans Martin Olesen – Ingen valghandling (valgt til 2027)

Inge Lise Jensen og Sarah Clausen Bang blev genvalgt uden modkandidater.

8. Valg af suppleanter til afdelingsbestyrelsen
Janni Frandsen – Genvalg ønskes
Wilhelm Nissen – Genvalg ønskes

Janni Frandsen genvælges som 1. suppleant og Wilhelm genvælges som 2. suppleant.

9. Valg af repræsentantskabsmedlemmer/suppleanter
Afdelingsmødet har kompetencen til at vælge, om det er afdelingsmødet eller afdelingsbestyrelsen, der vælger repræsentantskabsmedlemmer til boligselskabets repræsentantskab.

Afdelingsmødet har tidligere besluttet at overdrage kompetencen til valg af 5 repræsentantskabsmedlemmer til afdelingsbestyrelsen.

10. Eventuelt

Kommentar/spørgsmål:

- **Kommentar: Kunne vi ikke sammen blive bedre til at køre vores store affald væk i stedet for at lægge det ved siden af molokkerne. Det kan blive en dyr fornøjelse for afdelingen hvis Driften skal fjerne det for os.**
- **Kommentar: En stor tak til bestyrelsen for et velforberedt afdelingsmøde.**

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 14 af 16

- **Spørgsmål:** Er man obs på at der skal bruges vand og sæbe til trappevask.
- **Svar:** Dette er meldt ind til driften og de er opmærksomme på det.
- **Spørgsmål:** Der er meldt et forslag om katte i ejendommen ind for sent. Kan man stemme om det under eventuelt.
- **Svar:** Nej, det kan man ikke. Det skal sendes ind til næste års afdelingsmøde.
- **Spørgsmål:** Beredskab. Hvordan kan man slukke ventilation hvis det bliver nødvendigt, og hvordan kan man komme ind i opgangen ved strømafbrydelse.
- **Svar:** Der er ikke umiddelbart et svar, men det undersøges nærmere. Dette er også et opmærksomhedspunkt ved organisationsbestyrelsen.
- **Svar:** Se bilag for nærmere forklaring.
- **Spørgsmål:** Kan man selv regulere på ventilation?
- **Svar:** Den skal individuelt registreres ved Driften.
- **Spørgsmål:** Kan vi kører med et andet kommunikationsmiddel end Facebook.
- **Svar:** Alt hvad der kommer på Facebook fra bestyrelsen, kommer også på opslagstavler i opgangene.
- **Spørgsmål:** Kan man få nogle dørmåtter så man ikke slæber snavs med videre fra indgangen.
- **Svar:** Det er en ekstra udgift, så det skal meldes ind til næste møde hvis man vil have det til afstemning.
- **Spørgsmål:** Der er oplevet udfordringer med låsen i hoveddøren.
- **Svar:** Det er en individuel problemstilling som overdrages til Driften.
- **Spørgsmål:** Hvad gør vi med beskyttelsesrum?
- **Svar:** Man skal følge kommunens anvisninger. Der er ikke bygget beskyttelsesrum til bebyggelsen, da det er et statsligt ansvar.
- **Spørgsmål:** Hvor ofte bliver molokkerne tømt?
- **Svar:** Hvis man oplever at den er ved at være fyldt, kan man sende en mail til kontoret. Der henstilles til at man sørger for at folde papaffald sammen, så det fylder så lidt som muligt.
- **Spørgsmål:** Er der en regel omkring affald uden for døren?
- **Svar:** Nej. Men der henstilles til at der ikke stilles affald uden for dørene.
- **Spørgsmål:** Hvordan ved jeg hvordan jeg skal sortere korrekt?
- **Svar:** Der er piktogrammer på molokkerne. Derudover kan der hentes materiale omkring sortering på Esbjerg Kommunes hjemmeside. Desuden er der på flere madvarer piktogrammer omkring hvordan det sorters.
- **Spørgsmål:** Hvorfor er der skåret større huller i molokkerne?
- **Svar:** Det er der af hensyn til at kunne få affaldet ned i molokkerne.

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 15 af 16

Mødet blev afsluttet kl. 19.21.

Hvert lejemål har 2 stemmer uanset antallet af beboere. Alle lejere og deres myndige husstandsmedlemmer har adgang til mødet og er valgbare. Der kan ikke stemmes ved fuldmagt.

Med venlig hilsen
Afdelingsbestyrelsen

REFERAT

Afdelingsmøde
den 4. februar 2026
Udsendt
den 18. februar 2026
Side 16 af 16

Bilag

Driften har efterfølgende undersøgt forholdene nærmere i relation til beredskab.

Ved behov for at slukke ventilationen kan dette gøres ved at trække stikket ud af den tilhørende stikkontakt. Når stikket fjernes, slukkes ventilationsanlægget (se nedenstående billede).

I forhold til adgang til opgangsdørene ved strømafbrydelse er låsesmeden i gang med at undersøge mulige løsninger. Der vil blive meldt tilbage, når der foreligger en afklaring.

